
Seja predsedstva občinske konference ZZB NOV

Borci o nadaljnjih nalogah
Na letošnji zadnji seji predsedstva Občin-

ske konference Zveze združenj borcev NOV
Ljubljana-Šiška so obravnavali letošnje po-
ročilo izvršnega odbora. Ugotovili so tesno
sodelovanje z vsemi družbenopolitičnimi or-
ganizacijami in vsemi drugimi organi in or-
ganizacijami pri obravnavanju in reševanju
nalog iz programa ZZB glede vprašanj bor-
čevskih organizacij in njihovega dela.

Tudi pri ZZB NOV si prizadevajo, da bi v
praksi uresničili načelo kolektivnega vod-
stva in odgovornosti, kjer ne gre samo ali
predvsem za organizacijske spremembe, ki
bodo vsekakor sledile, temveč zlasti za vse-
binska vprašanja, saj gre za nadaljnjo de-
mokratizacijo našega družbenopolitičnega
sistema.

Povezanost med občinsko in krajevnimi
organizacijami ni zadovoljiva, zlasti v zvezi
z opravljanjem zadanih nalog, kakor tudi
pri medsebojnem informiranju, dogovarja-
nju in pri medsebojni povezanosti samih ko-
misij. Žato so sklenili, da je predvsem po-
membna vsebina dela in pa, da se v to delo
vključi čimvečje število članov ZB NOV v
krajevnih skupnostih in da se bolj utrdi in
razširi povezanost in informiranost med
združenji na terenu in občinsko organizacijo
ZB NOV, predvsem v operativnem in ne sa-
mo v administrativnem smislu. Pomembne
odločitye naj bi predhodno obravnavali in
proučili v združenjih v krajevnih skupnostih
in šele potem v občinski organizaciji.

Glede vojaških vojnih invalidov so ugo-
tovili, da je še vedno premajhna povezanost
te organizacije s svojimi združenji borcev in
obratno, čeprav danes obstaja v naši občini
kar 19 sekcij pri združenjih in 2 samostojni
združenji.

Glede zdravljenja so sklenili, da bi v pri-
hodnje zaradi visokih stroškov zdravljenja in
naraščanja upravičencev odobravali le nujno
zdraviliško zdravljenje, več pa bi prosilce
usmerjali na okrevanje oziroma oddih v Ba-
njole. Glede letovanja otrok borcev v Banjo-
lah je prav, da se sami borci preveč ne za-
pirajo vase, saj navsezadnje je želja staršev,
da letujejo skupaj s svojimi otroci ali vnuki.

Vsi izgledi so, da bo dokončno rešeno
vprašanje zobozdravstvene službe. Namreč,
s predstavniki Zdravstvenega doma Šiška je
bilo dogovorjeno, da bo v adaptirancm delu
osnovana še ena ambulanta, s tem da bi v
njem delovala celodnevna zobozdravstvena
služba za borce.

V prihodnjem letu bo v sodelovanju s
spomeniškim varstvom pripravljen register
vseh spomeniških obeležij in spomenikov v
Šiški. Skupaj s krajevnimi organizacijami pa
bodo urejene zemljiško-knjižne zadeve za
zemljišča, na katerih stojijo spomeniki. Raz-
vijanje in ohranjanje revolucionarnih izro-
čil bo v prihodnjeni letu potekalo prek Sve-
ta za tradicije pri SZDL in njegovih odbo-
rov. Trije šišenski medvojni aktivi (Smled-
nik, Medvode in Šiška) že zbirajo podatke,
ki bodo tudi publicirani.

Za večjo uspešnost pri svojem delu bi
bilo potrebno:

• Razviti večjo politično aktivnost med
članstvom. Treba je preprečevati zaprtost v
ozke borčevske zadeve in omejevanje aktiv-
nosti na delo odborov ali celo samo na pred-
sednika in tajnika.

• Potrebno bo še več neposrednih stikov
med občinsko organizacijo ZZB NOV in
združenji borcev NOV v krajevnih skupno,-
stih v zvezi z razreševanjem konkretnih
vprašanj in nalog.

• V združenjih borcev bi bilo morda po-
trebno ustanoviti več komisij, kajti ni do-
volj, da se članstvo združenja sestane enkrat
letno in se ga še takrat pomanjkljivo sezna-

nja s problematiko. Članstvo bi se moralo
sestajati po potrebi, najmanj pa štirikrat
letno in ga tedaj seznanjati o delu odbora
in komisij. O pomembnejših zadevah naj bi
odločalo članstvo (socialne pomoči, prizna-
valnine, Banjole, zdravilišča, stanovanja,
obeležja itd.) in ne samo odbor. S tem bi se
članstvo bolj aktiviralo.

• Ponekod je malo premikov: nimajo
povsod še verificiranih kronik (vaških KŠ),
pregled stanovanjskega fonda in problema
stanovanja nasploh, socialno-zdravstveno sta-

nje članstva, bivanje v domovih, nova obe-
ležja in vzdrževanje obstoječih kakor tudi
razčiščevanje zemljišč. Dostikrat se proble-
mi iz krajevne skupnosti preprosto prena-
šajo na občinsko organizacijo, namesto da
jih najprej poskusijo rešiti v osnovni orga-
nizaciji.

• V zvezi s kolektivnim vodstvom: večja
demokratizacija in s tem okrepljeno delo
komisij (Medvode), dveletni mandat (Viž-
marje-Brod, Komandant Stane, Koseze, Hin-
ko Smrekar, Šentvid), prešibka povezanost
s članstvom (Šentvid) in ne manj kot 2 in
ne več kot štiriletni mandat.

• Da se lahko sprejmejo v članstvo ZZB
NOV tudi tisti otroci, ki so bili internirani
skupaj s starši in navsezadnje tudi otroci, ki
so kakorkoli prispevali svoj delež v času
NOV, ne da bi imeli kakršnekoli ugodno-
sti, katere imajo borci NOV.

Po tej seji je bil organiziran sestanek s
predsedniki in tajniki ZZB NOV krajevnih
organizacij. Ker je problematika drugačna
v mestnem ali na vaškem področju, kar je
tipično za Šiško, so bili zato ti sestanki or-
ganizirani posebej v Tacnu in posebej v
Ljubljani. Obravnavali so vprašanja, ki za-
devajo problematiko organizacije in samega
članstva. Ker imamo v nekaterih krajevnih
skupnostih, tudi po več organizacij ZZB NOV,
se stremi za tem, da bi se te združile v enot-
no organizacijo v okviru krajevnih skupno-
sti zaradi premajhnqga števila članov.
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